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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Minden műanyag palackot minden visszaváltóhelyen 
elfogadnak január 1-től, vagy a háztartásokban boltonként kell gyűjtsék pl. a 
vizesflakonokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!
 
Január  1-től  új  italcsomagolás-visszaváltási  rendszer  lép  életbe  Magyarországon,  de sok még a
kétely,  a vásárlók tájékoztatása nem az igazi. Pl. egy ásványvízért 50 forinttal  többet kell  majd
fizetni a visszaváltási díj miatt, ráadásul annak palackját csak abban a boltban lehet visszaváltani,
ahol forgalmazzák, vagy minden visszaváltóhelyen?
 
A műanyag flakonokat nem is szabad összenyomni visszaváltás előtt? Hogyan reális így azokat
háztartásonként gyűjteni, pláne ha pl. boltonként szelektálni kell, hogy melyik hol váltható vissza?
 
Számíthatunk-e  arra,  hogy  a  PET-palackokat,  üvegeket  és  fémdobozokat  a  vásárlás  helyétől
függetlenül mindenhol vissza lehessen váltani?
 
A  vissza  nem  váltott  italcsomagolások  visszaváltási  díjai  évente  nagyságrendileg  várhatóan
mekkora összeget tesznek ki, és hol jelentkezik ez haszonként?
 
Van-e továbbá terv arra, hogy a túl nagy csomagolásokat jogszabállyal korlátozzák? Pl. fél literes
flakonban lehet 375 ml-es termék? Ez fogyasztóvédelmi okból (megtévesztés kiküszöbölése) és
környezetvédelmi szempontból (felesleges csomagolóanyag) is indokolt volna.
 
Köszönettel:
Novák Előd


